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تکریم  روز  فهیمه جهازیــان:  گروه سیاســی - 
بازنشســتگان مثل بســیاری از روزهای نامگذاری شده در 
ایران فقط به درد سخنرانی و وعده های رنگارنگ می خورد. 
دولت در حالی دوم مرداد، روز تکریم بازنشستگان را از سر 
گذراند که در چهار ماه گذشــته بازنشستگان بر سر حقوق 
خود اعتراض های بســیاری دارند. در حالی که علی القاعده 
حقوق این قشر باید مطابق حقوق کارگران افزایش پیدا کند، 
دولت در ســال جاری به گونه ای دیگر عمل کرد و حقوق 
این قشــر را تنها 10 درصد اضافه کرد. این در حالی است 
که کارگــران با حداقل حقوق  نزدیــک ۵۷ درصدی و در 
سایر سطوح افزایش حدود ۳۸ درصدی به اضافه ۵1۵ هزار 
تومان را در ســال جدید داشتند و بر اساس مصوبه شورای 
عالی کار، حداقل بگیران بازنشســتگان تامین اجتماعی نیز 
باید همین مقدار افزایش حقوق در سال جاری داشتند، که 
دولت چنین نکرد. با گذشت چهار ماه اجحاف دولت در حق 
بازنشستگان، هفته گذشته به نظر می رسید که این مساله 
رفع شده باشــد. چندی پیش رئیس کمیسیون اقتصادی 
مجلس از لغو مصوبه 10 درصد پرداخت حقوق بازنشستگان 
توســط مجلس خبر داد و گفت: در پــی اعلام نظر هیئت 
تطبیق مجلس مبنی بر مغایر قانون دانستن مصوبه هیأت 
دولت درباره افزایش 10 درصدی حقوق بازنشستگان، رئیس 
مجلس آن را تأیید کرد و بر این اساس، طبق قانون، مصوبه 

دولت خلاف قانون است.
وی همچنین گفت: دولت مکلف اســت مجدداً مصوبه 
هیئت امنای صندوق و شــورای عالی کار را در دستور کار 
قرار بدهد و امیدواریم این اقدام مجلس در لغو مصوبه هیئت 
وزیران این فضا را فراهم کند که دولت با ۳۸ درصد موافقت 
کند و هر چه سریع تر پرداخت بازنشستگان در کشور با عدد 

جدید اعلام شود.

رئیس مجلس هم ۲۹ تیر ماه در نامه ای به رئیس دولت 
ســیزدهم، افزایش 10درصدی را مغایــر قانون اعلام کرد. 
همچنین هفتــه پیش قالیباف در نطق خود گفت: با توجه 
به اهتمام ویژه دولت در پیگیری مطالبات بازنشستگان و با 
توجــه به نظر هیأت تطبیق مجلس در مورد تعیین حداقل 
مستمری بازنشستگی، از کارافتادگی و بازماندگان در سال 
1401 با قانون، ضروری است دولت محترم هر چه سریع تر 
نســبت به رفع ایراد قانونی و اتخاذ تصمیم لازم برای رفع 

دغدغه های بازنشستگان محترم مبادرت ورزد.
۲۹ تیرماه رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس نیز با اشاره 
به لغو مصوبه دولت مبنی بــر افزایش 10 درصدی حقوق 

بازنشســتگان تصریح کرد: اکنون دولت مکلف است مجددا 
مصوبه هیئت امنای صندوق بازنشستگان تامین اجتماعی 
و شــورای عالی کار را در دســتور کار قرار دهد، همچنین 
امیدواریم این اقدام مجلس در لغو مصوبه هیئت وزیران این 
فضــا را فراهم کند که دولت بــا ۳۸ درصدی موافقت کند 
و هر چه ســریع تر پرداخت حقوق بازنشستگان در کشور 
با عدد جدید انجام شــود. با این حال دولت هیچ واکنشی 
به این موضوع نشــان نداد و حتی وقتی در اول مرداد ولی 
اســماعیلی، نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس اعلام 
کرد که معاون اول رئیس جمهور افزایش حقوق ۳۸ درصد 
به اضافه ۵1۵ هزار تومان بازنشستگان را ابلاغ کرده است، 

این موضوع بلافاصله توسط خود او تکذیب شد تا مشخص 
شود که دولت همچنان عزمی در اجرای این قانون ندارد. 

با این وجود در روز تکریم بازنشســتگان، ســید ابراهیم 
رئیســی ســعی کرد یادی از این قشــر بکند و دستوری 
مبهم درباره آنها صادر کند! وی با گرامیداشــت روز تکریم 
بازنشســتگان، از اراده جدی دولت برای حمایت و تقویت 
معیشت بازنشستگان کشور خبر داد. رئیس جمهور با بیان 
اینکه دولت با رعایــت عقلانیت در تصمیم گیری ها خود را 
مکلف به اجرای عدالت می داند، گفت: چنانکه پیش از این 
هم بارها اعلام شــده، دولت به طور کامل در جریان مسائل 
اقتصادی جامعه و معیشت اقشار مختلف از جمله بازنشستگان 
قرار دارد و توجه به این مســئله حیاتی و تلاش برای بهبود 
آن، لحظه ای از اولویت های اینجانب خارج نشــده اســت. 
رئیسی با تاکید بر اینکه بررسی موضوع حقوق بازنشستگان 
در مسیرهای کارشناسی قرار دارد، بخش های مرتبط با این 
موضوع را مکلف کرد که هر چه سریع تر تصمیمات مؤثر و 
منطبق با قانون و به نفع معیشــت بازنشستگان، در مسیر 
ابلاغ و اجرا قرار گیرد. این ســخنان مبهم و دستورهایی که 
ارجاع به آینده دارد، در راســتای روشــی است که رئیسی 
در نزدیک به یک ســال ریاست جمهوری اش به کار گرفته 
است. اما مناسب بود حالا که مجلس مصوبه دولت را باطل 
کــرده و رای به افزایش قانونی حقوق بازنشســتگان داده، 
حداقل در این یک مرتبه رئیســی با شفافیت اعلام می کرد 
که دولت حقوق بازنشســتگان را تمــام و کمال می پردازد. 
وعده دادن به آینده و بیان شــعارهایی چــون » دولت به 
طور کامل در جریان مســائل اقتصادی جامعه و معیشــت 
اقشار مختلف از جمله بازنشستگان قرار دارد« هیچ ارزشی 
 برای بازنشستگان که چهار ماه است منتظر افزایش قانونی 

حقوق شان هستند، ندارد. 

پنج ماه از سال گذشته و رئیس جمهور فقط دوباره دستور صادر کرد!

بازنشستگان همچنان در انتظار اصلاح حقوق

رئیس قوه قضائیه با اشاره به محکومیت حمید نوری به 
حبس ابد با حکم یک دادگاه در ســوئد گفت: اگر مختصر 
عدل و انصافی در صادرکنندگان حکم علیه این تبعه ایرانی 
وجود داشــته باشــد، در مرحله بعدی، حکــم به تبرئه او 
خواهند داد. به گزارش قوه قضائیه، محســنی اژه ای، طی 
سخنانی در نشست شــورای عالی قوه قضائیه، به موضوع 
نحوه دســتگیری و محاکمه ناعادلانه »حمید نوری« تبعه 
ایرانی در کشــور سوئد و مغایرت این دستگیری و محاکمه 
بــا موازین و اصول حقوقی و نقــض عدالت قضایی در این 
فقره اشــاره کرد و ضمن محکوم کردن نحوه دســتگیری، 
محاکمه و اتهاماتی که از قول عده ای تروریست، آدمکش، 
فاجر و فاســق به یک شهروند ایرانی در روند این محاکمه 
ناعادلانه نسبت داده شد، گفت: اگر مختصر عدل و انصافی 
در صادرکنندگان حکم علیه این تبعه ایرانی وجود داشــته 
باشــد، در مرحله بعدی، حکم به تبرئــه او خواهند داد تا 

مقداری از آبروی از دست رفته شان را احیاء کنند.
رئیس قوه قضائیه با اشاره به ایرادات و اشکالات مبرهن 
و آشکار نحوه محاکمه حمید نوری در سوئد از جمله قاضی 
نامیدن یک کارمند سابق و نقض اصول حقوق بشر از سوی 
مدعیان و داعیه داران دروغین حقوق انسان ها در این مقوله، 
گفت: تروریســت ها و آدمکش هایی کــه در طی دهه های 
مختلف بویــژه در دوران جنگ تحمیلی همراه با صدامیان 
علیه مردم ایــران مرتکب جنایت شــدند، امروز در دامن 
کشــورهای غربی پناه گرفته اند و ســردمداران کشورهای 
مزبور این تروریســت ها را مورد حمایت قرار می دهند و از 
آنها به عنوان شاهد در یک دادگاه ناعادلانه و نمایشی بهره 
می گیرند. رئیس قوه قضائیه در ادامه نشست شورای عالی 
قوه قضائیه با اشــاره به اهمیت تکریم مراجعه کنندگان به 
دســتگاه قضایی خطاب به تمامی مسئولان و کارکنان قوه 
قضائیه تاکید کرد که علی رغم حجم بالا و ســختی کار، در 
نهایتِ حوصله و تحمل و بردبــاری با مراجعه کنندگان به 
دستگاه قضایی اعم از شاکی، مشتکی عنه و متهم مواجهه 
داشته باشید و بدانید که رفتار ما با مردم و مراجعه کنندگان 
و نحوه رســیدگی به پرونده آنها چنانچه تأثیر بیشتری از 
اصل رسیدگی نداشته باشد، دارای تأثیر کمتری نیز نیست. 
محســنی اژه ای در ادامه بر ضــرورت متقن بودن امور، 
دســتورات، احکام و آرای صادره از ناحیه مسئولان قضایی 
تاکید کــرد و وجه اصلی این اتقــان را انطباق این احکام 

و آراء بــا موازین و اصول قانونی دانســت و اظهار کرد: اگر 
تلاش کنیم به صــورت کامل و همه جانبه در احکام و آراء 
و دستورات خود مرّ قانون را رعایت کنیم، تحقق عدالت و 

استیفای حق مظلوم بهتر و بیشتر میسّر خواهد بود.
رئیس قوه قضائیه با اشــاره به جلســه خــود با اعضای 
کمیســیون عمران مجلس بــه مقوله هایــی نظیر تغییر 
کاربری هــا و تعدی بــه اراضی طبیعــی و تخریب محیط 
زیســت اشاره کرد و گفت: در این قبیل پرونده ها تاکید ما 
این است که مراجع تشخیص تغییر کاربری ها و یا تخریب 
محیط زیســت به موجب قانون مشخص هستند؛ چنانچه 
این مراجع در تشخیص خود اشتباه یا تخلف می کنند بحث 
و موضوع دیگری اســت اما وفق قانون، قاضی ما بر مبنای 
تشــخیص این مراجع و شــکایت آنها، باید به موضوعات 
رســیدگی کند و پیگیری های لازم را انجــام دهد. به هر 
ترتیب تاکید ما این است که در همه مسائل عدلیه باید در 
احکام، آراء ، دستورات و اجرا، متقن و مستند به قانون عمل 

کنیم و بدانیم که قانون مصوب، لازم الاجرا است. 
در این نشســت رئیس قوه قضائیه برای چندمین بار به 
وضعیت معیشــتی کارکنان دستگاه قضایی اشاره و تاکید 
کرد: امروز هم مجددا آقایان الفت و شاهرخیان برای انجام 
ماموریتــی در همیــن زمینه برای گفت وگو و نشســت با 
مقامات دولتی در جلسه شــورای عالی قوه قضائیه حضور 
نیافتند. رئیس قوه قضائیه تصریح کرد: علی رغم گذشــت 
4 ماه از ســال هنوز قانون وضع شده و  توافقات مالی داده 
شده که حداقل خواسته دســتگاه قضایی در زمینه ارتقاء 
وضعیــت حقوقی و دریافتی کارکنان ما می باشــد اجرایی 
و محقق نشــده اســت؛ البتــه رایزنی ها در این راســتا با 
نمایندگان مجلس و مسئولان دولتی استمرار دارد و انتظار 
می رود دولت محترم با عنایت بیشــتری هر چه ســریعتر 
بــه این موضوع توجه داشــته باشــد. وی در پایان بخش 
نخست جلسه شــورای عالی قوه قضائیه با اشاره به تدوین 
سیاست های کلی برنامه هفتم توسعه در مجمع تشخیص 
مصلحت نظام و در حال رســیدگی بودن این سیاســت ها 
در کمیسیون مشترک مجمع تشخیص، مشخصاً به معاون 
اول دســتگاه قضایی و معاون راهبردی قوه قضائیه تاکید 
کرد که نســبت به حضور در جلســات کمیسیون مذکور 
به منظور تبیین محذوریت ها و نیازهای دســتگاه قضایی 
برای استحضار بیشتر سیاستگذاران مربوطه، اهتمام داشته 

باشند. در بخش دوم جلسه امروز شورای عالی قوه قضائیه، 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با اشاره به مقوله 
مالکیت معنوی و ثبت اختراعات، بر بررسی اصلاح قانون و 
تدوین سازوکاری طبقه بندی شده در این مقوله در صورت 
نیاز تاکید کرد و در این راستا دستوراتی را خطاب به رئیس 

سازمان ثبت اسناد و املاک مطرح کرد.
رئیس قوه قضائیه با اشاره به پیچیدگی ها و فرآیندهای 
ناظر بر اختراعات و ابداعات بشــری و انطباق آنها با زندگی 
انســان ها گفت: متاســفانه این یک واقعیت است که بعضا 
اطلاعــات ناظر بر اختراع و ابــداع صورت گرفته لو می رود 
و یــا در فرآیندهای پیچیده اداری ناظر بر ثبت اختراعات، 
اطلاعــات مرتبط با اختراع صورت گرفته به ســرقت برده 
می شود؛ لذا ضروری است که سازمان ثبت اسناد و املاک 
برای این موضوع که ممکن است نمونه های فراوانی داشته 
باشــد فکر عاجلی کند؛ به هر ترتیب ما باید برای رفع این 
نگرانی راهکاری پیدا کنیــم و تضمین دهیم که اطلاعات 

ناظر بر اختراع یا ابداع او افشا نمی شود و لو نمی رود.
رئیس قوه قضائیه ادامه داد: سازمان ثبت اسناد و املاک 
با همکاری دستگاه های ذی ربط، ســازوکاری طبقه بندی 
شده را پیشبینی و تدوین کند که سرقت اطلاعات مرتبط 
بــا اختراعات صورت گرفته یا منصرف شــدن مخترعان از 

ثبت اختراعات خود، به حداقل ممکن برسد.
حجت الاسلام والمســلمین رحیمی معاون قضایی قوه 
قضائیه نیز در این جلســه با اشــاره به وجود پرونده های 
متعــدد حقوقی و کیفری مرتبط با حوزه املاک در محاکم 
و مراجع قضایی کشور اظهار کرد: متاسفانه امروز در جامعه 
چندان به قانون پیش فروش ســاختمان مصوب ســال ۸۹ 
عمل نمی شــود درحالیکه اگر این قانون به خوبی اجرایی 
گردد، به میزان قابل توجهی از حجم پرونده های مرتبط با 

املاک به ویژه در حوزه کیفری کاسته خواهد شد.
بابایی رئیس سازمان سازمان ثبت اسناد و املاک نیز در 
همین زمینه ضمن انتقاد از شهرداری ها به دلیل عدم صدور 
شناســنامه فنی برای واحدهای پیش فروشــی، از آمادگی 
دفاتر اسناد رسمی برای ورود به امور مربوط به پیش فروش 
ســاختمان خبر داد و گفت: طبق نصّ صریح قانون، نقل و 
انتقال و پیش فروش ســاختمان باید در دفترخانه ها انجام 
شــود و یقینا انجام این روند در دفاتر اســناد رسمی تاثیر 
قابــل توجهی در کاهش پرونده های مرتبط با حوزه املاک 

خواهد داشت.
بابایــی همچنین به ارائه گزارشــی از حضــور خود در 
نشســت سالانه ســازمان جهانی مالکیت معنوی پرداخت 
و در بخش دیگری از اظهاراتش، با اشــاره به ثبت نشــان 
تجاری احسان برای کمیته امداد امام خمینی)ره( در سال 
گذشته که موجب افزایش ۷0 درصدی صادرات فرش های 
تولید شده توسط مددجویان کمیته امداد شد، اظهار کرد: 
با هماهنگی اتاق های بازرگانی در تلاش هســتیم که طی 
ســال جاری با ثبت نشان تجاری پســته کرمان و زعفران 
خراســان، زمینه فــروش این محصــولات را در بازارهای 

بین المللی فراهم کنیم.
خداییان رئیس ســازمان بازرسی کل کشور نیز در این 
جلســه با اشــاره به تاکیدات رئیس قــوه قضائیه پیرامون 
اهتمام و نظارت ویژه سازمان بازرسی بر روند اجرای قانون 
حمایــت از خانواده و جوانی جمعیت، به ارائه گزارشــی از 
اقدامــات قــرارگاه دائمی نظارت بر اجــرای این قانون در 
سازمان بازرســی پرداخت و گفت: در این قرارگاه، تکالیف 
همه دستگاه های ذی ربط احصاء و به آنها ابلاغ گردید و از 
آنها خواســته شد که در ابتدا به صورت خوداظهاری اعلام 
کنند در خصوص اجرای ایــن قانون چه اقداماتی را انجام 
داده اند؛ تقریبا بیشتر دســتگاه ها به این درخواست پاسخ 
داده اند و سازمان بازرسی هم اکنون در حال راستی آزمایی 
این خوداظهاری هاست. وی افزود: نام آن دستگاه هایی که  
اقدامات لازم را در خصوص اجرای قانون حمایت از خانواده 
و جوانی جمعیت انجام نداده اند، بعد از راستی آزمایی اعلام 
خواهد شــد. حجت الاسلام والمســلمین عبداللهی رئیس 
مرکــز حفاظت و اطلاعات قوه قضائیه نیز در این جلســه 
از دســتگیری ۸ نفر از اعضای یک شــبکه ارتشاء و جعل 
در شــورای حل اختلاف خبــر داد و گفت: یکی از اعضای 
این شــبکه مســئول ثبت و ارجاع پرونده ها در ۲ مجتمع 
شــورای حل اختلاف بود. کاظمی فــرد رئیس مرکز آمار و 
فناوری اطلاعات قــوه قضائیه نیز در این جلســه به ارائه 
گزارشــی از تعاملات ســازمانی و ارتباطــات الکترونیکی 
دستگاه  قضا با ســایر سازمان ها پرداخت و گفت: بر اساس 
آمــار مرکز ملــی تبادل اطلاعــات، قوه قضائیه در ســال 
1400 با ثبت 1۷۸ میلیون اســتعلام و ارائه ســرویس به 
 حدود ۷0 دســتگاه دولتی، عنوان دومین دستگاه پرتعامل 

کشور را از آن خود کرد.

معاون دادســتان کل کشــور با بیان اینکه منکرات در 
موضوعات مربوط بــه حجاب و عفاف خلاصه نمی شــود، 
گفت: یکی از مصادیق مهم در نهی از منکر این است که اگر 
انحرافی در جامعه وجود دارد همه تلاش کنیم تا آن انحراف 
از بین رفته و برطرف شود و از جمله این موارد فقر و فساد 

و تبعیض است.
به گزارش ایسنا، جلسه حجت الاسلام و المسلمین کاظم 
صدیقی، رئیس ســتاد امر به معروف و نهی از منکر با غلام 
عباس ترکی، معاون حقوق عامه و پیشــگیری از وقوع جرم 
دادســتانی کل کشور در محل ستاد امر به معروف و نهی از 
منکر کشــور برگزار شد. در ابتدای این جلسه معاون حقوق 
عامه و پیشــگیری از وقوع جرم دادستانی کل کشور ضمن 
گرامی داشت روز مباهله، با تشریح اهمیت حفظ و صیانت 
از حقــوق عامه در تمام زمینه ها از جمله صیانت از فرهنگ 
عمومی و ارزش های دینی، بیان کرد: براساس فصل یازدهم 
قانونی اساســی، دستگاه قضایی پشــتیبان حقوق فردی و 
اجتماعی و مسئول تحقق بخشیدن به عدالت است و طبق 
اصل 1۵۶ این قانون، احیای حقوق عامه و گســترش عدل 
و آزادی های مشــروع و اقدام در جهت پیشــگیری از وقوع 
جرم از وظایف قوه  قضائیه اســت که معاونت حقوق عامه و 
پیشگیری از وقوع جرم دادستانی کل کشور متولی این امر 

بوده و در راستای تحقق این اهداف قدم برمی دارد.
غلام عباس ترکی افزود: به لحاظ مصادیق و معانی حقوق 
عامه و اینکه حقوق عامه شــامل چه مواردی می شود دارای 
خلاءهای قانونی هســتیم و لیکن برای آحاد ملت، حقوقی 
پیش بینی شــده که بیش از ۷0 مورد آن در قانون اساسی 
ذکر شــده و علاوه بر آن در برخی قوانین عادی اشاره شده 
و این حقــوق صرفاً مربوط به اموال عمومی و انفال و امثال 

آن نیســت بلکه مســائل فرهنگی و اجتماعی هم زیر چتر 
حقوق عامه قرار می گیرند و طبیعتاً حفظ شــأن و کرامت و 

ارزش های انسانی یکی از مصادیق حقوق عامه است.
ترکــی تصریح کرد: این حقوق هم مانند حقوق فردی و 
اجتماعی همچون حق ســلامتی و بهداشت روانی، امنیت 
روانی باید محترم شــمرده شده و مردم باید از یک زندگی 
ســالم ایرانی و اســلامی برخوردار باشــند و بالطبع نقض 

مصادیق حقوق عامه در جامعه ما از اهم منکرات است.
معاون دادستان کل کشور با اشاره به تأکیدات مقام معظم 
رهبری مبنی بر صیانت از حقوق عامه، بر رعایت این حقوق 
تأکید داشته و تأمین امنیت روانی جامعه و مردم را یکی از 

مصادیق حقوق عامه عنوان کرد.
ترکی در ادامه ضمن تشریح ساختار و تشکیلات سازمانی 
دادســتانی بیان کرد: بنابر اهمیتی کــه موضوع صیانت از 
حقوق عامه در دســتگاه قضایی دارد معاونتی در دادستانی 
کل برای این امر تشکیل شده و اکنون معاونت حقوق عامه 
و پیشــگیری از وقوع جرم در دادستانی کل کشور در حال 

پیگیری و رسیدگی به مسائل این حوزه است.
وی افــزود: معاونت حقوق عامه براســاس مأموریت ها و 
تکالیف خود برنامه های مختلفی را در دســت اجرا دارد که 
گسترش و توسعه همکاری ها با نهادها و دستگاه های مسئول 
در حوزه پیشــگیری از وقوع جرم و صیانت از حقوق عامه 
یکی از این برنامه هایی اســت که از سوی دیگر ستاد امر به 
معروف و نهی از منکر نیز از اثرگذاری بالا در تأمین امنیت 

و ســلامت روانی جامعه برخوردار است که با توجه به وجود 
مأموریت ها و برنامه های مشترک و ظرفیت بالای این ستاد 
و در راستای هم افزایی تصمیم بر امضای تفاهم نامه و انجام 
اقدامات مشترک در زمینه احیای حقوق عامه و پیشگیری از 

وقوع جرم و آسیب های اجتماعی گرفته شد.
ترکی ادامه داد: براســاس این تفاهم نامه که انشــاءالله 
منشأ خیر باشد سعی می شود که در حوزه فرهنگ سازی و 
آموزش حقوقی آمران به معروف و ناهیان از منکر ورود کرده 
و حمایت های قانونی از این عزیــزان را در چارچوب قانون 
بعمل آوریم. وی ضمن اشاره به اینکه منکرات در موضوعات 
مربوط به حجاب و عفاف خلاصه نمی شــود، گفت: یکی از 
مصادیق مهم در نهی از منکر این اســت که اگر انحرافی در 
جامعه وجود دارد همه تلاش کنیم تا آن انحراف از بین رفته 
و برطرف شــود و از جمله این موارد فقر و فساد و تبعیض 
است که به تعبیر مقام معظم رهبری مثلث شیطانی هستند 

که باید با آن ها مبارزه شود.
معاون دادستان کل کشور ادامه داد: باید ترویج فرهنگ و 
سبک زندگی ایرانی، اسلامی تقویت شود و امر به معروف و 
نهی از منکر یکی از مصادیق حقوق عامه شمرده شده و این 

امر باید در جامعه نهادینه شود.
وی صرف برخورد کیفری و تعیین مجازات را برای از بین 
بردن انحراف ها و منکرات کافی ندانست و گفت: لازمه از بین 
بردن منکرات و انحرافات اقدامات پیشگیرانه است تا انشاءالله 
بتوانیــم در امر صیانــت از حقوق عامه و توســعه و ترویج 

خوبی ها موفق باشیم. ترکی با اشاره به محدودیت هایی که 
در چارچوب قوانین و مقررات آئین دادرسی وجود دارد اظهار 
کرد: قوانین ما در برخی موارد نارساست. در مواردی نیز به 
دلیل تعدد قوانین و تناقض موجب اخلال در روند کارها شده 
و در برخی نیز به دلیل عدم به روزرسانی و جامعیت موجب 

بروز تخلف یا فساد شده است.
معاون دادستان کل کشور با بیان اینکه ساختار قوانین امر 
بسیار مهمی است تأکید کرد: ساختار قوانین به واقع می تواند 
در انجام مأموریت ها کمک رســان باشد. از این رو برخی از 
قوانین ما نیاز به اصلاح دارد البته در حد ظرفیت های قانونی 

موجود هم می توان به مردم خدمت کرد.
وی پذیرش مســئولیت ها را فرصتی بــرای خدمت به 
مردم دانســت و هرگونه کم کاری و ناراضی  کردن مردم در 

دستگاه های اداری را یکی از بزرگترین منکرات برشمرد.
ترکــی بیان کرد: به دنبال آن هســتیم تــا با همکاری 
ســتاد امر به معروف و نهی از منکر و با رویکردی ایجابی و 
پیشگیرانه مانع از بروز آسیب های اجتماعی در جامعه شده 
و با تلاش دادستان های سراسر کشور زمینه و بستر مناسب 

جهت اقامه فرائض دینی فراهم شود.
در پایان جلســه، تفاهم نامه همکاری مشترک معاونت 
حقوق عامه و پیشــگیری از وقوع جرم دادستانی کل کشور 
و ستاد امر به معروف و نهی از منکر که با هدف پاسداری از 
شرع و قانون اساسی،  احیای شعائر الهی و مقابله با تضعیف 
و بی توجهی به شــعائر دینی و برنامه ریــزی و تلاش برای 
آگاهی بخشــی،  ترویج فرهنگ و ســبک زندگی اسلامی و 
ایرانی و معرفی فریضه امر به معروف و نهی از منکر بعنوان 
یکی از مصادیق حقوق عامه و تبدیل آن به فرهنگ عمومی 

تنظیم شده بود، به امضای طرفین رسید.

فرمانده کل ارتش جمهوری اســلامی ایران گفت: ارتش 
افتخــار می کند که در راســتای رســیدگی به امــور مردم 
کشورمان و خدمت رسانی به آن ها، همکاری و تعامل دو جانبه 
با جمعیت هلال احمر داشــته باشــد. به گزارش ایسنا، امیر 
سرلشکر سیدعبدالرحیم موســوی  در  دیدار  با پیرحسین 
کولیوند، به جمعیت هلال احمر کشور و رئیس این جمعیت 
برای دریافت عالی ترین نشــان صلیب سرخ جهانی که اخیراً 
به جمهوری اســلامی ایران تعلق گرفته است، تبریک گفت. 
وی در ادامــه عملکرد کارکنان متعهد، داوطلب و جان برکف 
جمعیت هلال احمــر در نجات جان مــردم را مصداق بارز 

فداکاری و از خودگذشتگی دانســت و خاطرنشان کرد: این 
کارکنان در عرصه ها و میدان های حساس، جانشان را در طبق 
اخلاص نهاده و پشــتوانه ای مطمئن برای مردم کشورمان و 
یاری رســان دیگر کشورها در زمان حوادث و بلیات و کمک 
رســانی ها هستند. موســوی افزود: ارتش جمهوری اسلامی 
ایران افتخار می کند که در راســتای رسیدگی به امور مردم 
کشورمان و خدمت رسانی به آن ها همکاری و تعامل دو جانبه 
با این جمعیت داشــته باشد. وی در پایان تصریح کرد: ارتش 

جمهوری اسلامی ایران و مجموعه نیروهای مسلح و جمعیت 
هلال احمر ثابت کرده اند در راســتای امدادرسانی به مردم 
شریف و گرانقدر ایران اسلامی همیشه پیش قدم بوده و بعد 
از این نیز خواهند بود. پیرحســین کولیوند رئیس جمعیت 
هلال احمر کشــور نیز در این دیدار ضمن تشــریح اقدامات 
جمعیت هلال احمر جمهوری اسلامی ایران اظهار کرد: ارتش 
جمهوری اسلامی ایران در بحران ها و حوادث غیر مترقبه از 
جمله زلزله، ســیل، آتش سوزی و ... بیشینه ی ظرفیت خود 

را برای امدادرســانی به مردم پای کار آورده و همواره موجب 
دلگرمی جمعیت هلال احمر بوده اســت. وی افزود: ظرفیت 
بالگردی و هواپیمایی ارتش در بســیاری از بحران ها گره گشا 
بوده و علاوه بر نیروی انســانی مخلص و پای کار، تجهیزات 
ارتش جمهوری اســلامی ایران نیز همــواره به کمک مردم 
آمده و نقش بسیار مهم و تأثیرگذاری ایفا کرده است. رئیس 
جمعیت هلال احمر کشور در پایان ضمن استقبال از تعامل 
هم افزا و حداکثری با ارتش جمهوری اسلامی ایران، آمادگی 
این جمعیت را برای آموزش و عضوگیری خانواده بزرگ ارتش 

در حوزه ماموریت های هلال احمر و امدادرسانی اعلام کرد.

محسنی اژه ای:

حداقل خواسته دستگاه قضا در زمینه ارتقای حقوق کارکنانش اجرایی نشده است

معاون دادستان کل کشور:

منکرات در موضوعات مربوط به حجاب خلاصه نمی شود

ارتش به همکاری با هلال احمر افتخار می کند

دادگاه متروپل هفته آینده برگزار می شود
رئیس کل دادگستری استان خوزســتان از تعیین وقت رسیدگی به پرونده 
حادثــه متروپل در هفته آینده خبر داد. به گزارش قوه قضائیه، علی دهقانی در 
باره آخرین وضعیت پرونــده حادثه متروپل اظهار کرد: به محض وصول پرونده 
به دادگســتری شهرستان مرکز استان جهت رسیدگی به شعبه ویژه کیفری ۲ 
ارجاع شد. رئیس کل دادگستری خوزســتان تصریح کرد: وقت رسیدگی برای 
هفته آینده تعیین شــده است که پس از دادرســی قانونی با رعایت مقررات و 
تشریفات رسیدگی در اسرع وقت و حداقل زمان ممکن رای مقتضی و متناسب 
در این زمینه صادر خواهد شد. وی در مورد تعداد افراد بازداشت شده در ارتباط 
با این حادثه گفت: در این خصوص در حال حاضر ۲1 نفر بازداشــت هســتند. 

کیفرخواست متهمان پرونده پنجشنبه ۳0 تیرماه صادر شد.

صرفا قرائت آمار بیماران 
شایسته مدیریت شرایط کرونا نیست

نماینده مردم بهشهر در مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد: صرفا قرائت آمار 
بیماران کرونایی و آخرین وضعیت بستری، شایسته مدیریت در چنین شرایطی 
نیســت و باید از هم اکنون در پی تدبیر بود. غلامرضا شریعتی در گفت و گو با 
ایســنا، با تاکید بر ضرورت رعایت پروتکل های بهداشتی، بیان کرد: با توجه به 
رشد مجدد آمار مبتلایان به بیماری کرونا رعایت پروتکل های بهداشتی به منظور 
حفظ ســلامت جامعه امری ضروری است. در آســتانه محرم و ایام عزاداری ابا 
عبدالله الحسین، قرمز شدن و تداوم وضعیت پرخطر در برخی شهرها، جدی ترین 
موضوعی است که می بایست فرمانداران و مدیران حوزه سلامت، بدان توجه کنند 
و البته ورود اســتانداران از ضروریات است. وی در ادامه اظهار کرد: جلوگیری از 
برگزاری مراسمات و محدودیت اجتماعات، نباید تنها گزینه مدیران اجرایی باشد، 
باید از همین امروز به فکر تدبیر بود. صرفا قرائت آمار بیماران و آخرین وضعیت 
بســتری، شایسته مدیریت در چنین شرایطی نیست. باید تدابیر لازم اندیشیده 
شود تا با پیشگیری مانع شیوع گسترده این بیماری شویم. نماینده مردم بهشهر 
در مجلس شــورای اسلامی، تصریح کرد: مدیران حوزه سلامت و استانداران در 
هر اســتان باید در آســتانه ماه محرم به این موضوع ورود کرده و تدابیر لازم را 

اتخاذ کنند.

رقم بازپرداخت تسهیلات قانون جهش 
تولید مسکن باید کاهش یابد

یک عضو کمیســیون عمران مجلس شورای اســلامی، تاکید کرد: اگر رقم 
بازپرداخت تســهیلات قانون جهش تولید مسکن کاهش نیابد، نمی توان انتظار 
داشت که مورد استقبال مردم قرار گیرد چراکه مردم توان پرداخت رقم های بالا 
را ندارند. اسماعیل حسین زهی در گفت وگو با ایسنا، درباره روند ساخت مسکن 
در کشــور، بیان کرد: قانون جهش تولید مســکن یک گام بلند برای ساماندهی 
بازار مسکن بود که از سوی مجلس برداشته شد و بر اساس آن باید سالیانه یک 
میلیون واحد مســکونی ساخته شــود، دولت نیز قول داده که تا پایان امسال 1 
میلیون و ۵00 هزار واحد مســکونی را تحویل دهد. این عضو کمیسیون عمران 
مجلس در ادامه اظهار کرد: ثبت نام برای دریافت این واحدهای مســکونی آغاز 
شده است اما باتوجه به اینکه بازپرداخت تسهیلات آن رقم بالایی است، چندان 
مورد استقبال قرار نگرفته اســت. قرار شده تا رایزنی هایی صورت گیرد تا مبلغ 
بازپرداخت اقساط کاهش پیدا کند، انتظار می رود در بحث بازپرداخت تسهیلات 
دولت گامی بردارد تا مردم توان پرداخت آن را داشته باشند. اگر رقم تسهیلات 
کاهش پیدا نکند قطعا مورد اســتقبال مورد استقبال مردم قرار نخواهد گرفت 
چراکه مردم توان پرداخت آن را ندارند. نماینده مردم خاش در مجلس شــورای 
اســلامی با بیان اینکه در بحث تامین زمین برای ساخت مسکن گام های خوبی 
هم در اســتان ها و هم در شهرســتان ها برداشته شده اســت، تصریح کرد: قرار 
شــده تا وزارت راه و شهرسازی سامانه ای را راه اندازی کند تا پیشرفت فیزیکی 
ساخت واحدهای مســکونی در هر استان و شهرستان در آن مشخص شود. در 
این سامانه می توان به صورت روزانه مراحل اجرای پروژه را نظارت کرد. حسین 
زهی خاطرنشان کرد: اگر واحدهای مسکونی در موعد مقرر ساخته شود می توان 

جلوی جهش قیمت ها را در حوزه مسکن گرفت.

واکنش یک نماینده به کاندیداتوری تاج 
برای ریاست فدراسیون فوتبال

رئیس کمیســیون اصل نود مجلس شــورای اسلامی با اشاره به ثبت نام تاج 
برای انتخاب ریاست فدراسیون فوتبال گفت که تا زمانیکه پرونده فساد قرارداد 
 ویلموتس تعیین تکلیف نشود حضور این افراد در فدراسیون فوتبال قانونی نیست. 
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام نصرالله پژمان فر در مطلبی در صفحه توییتر 
خود نوشت: »تا زمانیکه پرونده فساد قرارداد  ویلموتس  تعیین تکلیف نشده و 
افراد از اتهاماتی که متوجه آنان شــده، تبرئه نشوند، حضور این افراد مذکور در 

فدراسیون فوتبال قانونی نیست.« 
او در این توییت از هشــتگ »تاج « اســتفاده کرد. اخیرا مهدی تاج، رئیس 
سابق فدراسیون فوتبال برای حضور در انتخابات ریاست این فدراسیون در هشتم 
شــهریور، نامزد شد. موضوعی که ابهامات و ســوالات بسیاری را به وجود آورده 

است.

برخورد ماموران عربستان با ایرانی ها بهتر شده است
نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت با بیان این که حج امســال کم مساله 
بود، از سرنوشت نامعلوم عمره سخن گفت و برخورد ماموران سعودی با حجاج، 
از جمله ایرانی ها را به نســبت گذشــته،  »بهتر« ارزیابی کرد. به گزارش ایسنا، 
حجت الاســلام و المسلمین ســید عبدالفتاح نواب که هم اینک در شهر مدینه 
حضور دارد، در روزهای پایانی حج گزارشی از وضعیت و برنامه های ایران در حج 
امســال ارائه کرد و با اشاره به رویکردی که در ارتباط با توصیه های مقام معظم 
رهبری در پیش گرفته شــد، از جمله پرهیز از بازارگــردی،   گفت: با راه اندازی 
فروشگاه ها بزرگ و دیجیتالی در کشور، زائران می توانند خرید خود را انجام دهند. 
در این صورت ارزی هم از کشور خارج نخواهد شد و زائر در سرزمین وحی وقت 
خــود را به زیارت و عبادت اختصاص می دهد. او درباره رفتار ماموران ســعودی 
در مکان هــای مختلف با زائران ایرانی، اظهار کرد: عربســتان در حرکتی جدید 
دنبال جذب تعداد زیادی گردشگر است و از برنامه های حج و عمره هم به عنوان 
گردشگری مذهبی یاد می کند؛ لذا نیاز است برخوردهای ماموران مناسب تر باشد. 
نواب اضافه کرد: البته تا حفظ کرامت زائر فاصله زیاد اســت و گاهی اوقات هم 
با زائران خوب و متین برخورد نمی شــود،   اما در مجموع نسبت به گذشته بهتر 
شــده اســت. نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت با اشاره به محدودیت هایی 
که برای حضور زائران در مسجدالنبی، مسجدالحرام و عرفات و منا درنظر گرفته 
شــده بود، گفت: شرایط مسجدالحرام به گونه ای بود که زائر مانند گذشته برای 
اســتفاده از فضای این مسجد آزاد نبود. هر چند شــب ها افراد می توانستند در 

صحن مسجدالحرام )مکه( حضور یابند.

اخبار کوتاه

نگاهی به ضرورت توسعه سبز 
ادامه از صفحه 1

لذا با عنایت به اینکه استفاده از فناوری های زیستی دارای ضررهای می باشد 
جای دارد که دولتها با یاری یکدیگر در جهت کاهش این ضررها بکوشند. لذا با 
انجام کنفرانس ها و لحاظ کردن آن در کنوانسیون های مصوب خود به دولت های 
در حال توسعه کمک و یاری برسانند. در اعلامیه ریو که دستاورد کنفرانس سال 
1۹۹۲ بود به اهمیت فناوری زیستی پرداخت و به منظور اینکه تعادلی درخصوص 
استفاده مثبت و منفی این محصولات داشت بر این موضوع اذعان داشت که لازم 
اســت در انتقال چنین فناوری دولت های توسعه یافته، نحوه صحیح استفاده از 
چنین فناوری هایی را به کشورهای در حال توسعه ارائه کنند و این مستلزم این 
بود که چنین موضوعی در اعلامیه ریو و حتی کنوانســیون تنوع زیســتی مورد 

توجه شایانی قرار بگیرد. لذا چنین مقصودی مورد عنایت قرار گرفت.
کنوانسیون تنوع زیستی دارای پروتکلی راجع به ایمنی زیستی کارتاهنا دارد 
که هدف چنین پروتکلی این بود که در صورت استفاده از فناوری زیستی تلاش 
گردد که نحوه استفاده از آن موجب نشود که مخاطراتی به محیط زیست برسد 
بنابراین هدف این بود که دولت ها در جهت حداقل رساندن این ضررها بکوشند.

کنوانسیونی توسط شورای اروپا در لوگانو به تصویب رسید که در ماده دوم از 
بند سوم این کنوانسیون به موضوع فناوری زیستی پرداخته است و تلاش شده 
است که ضمن توجه به فواید به وجود ضررهای که محتمل است اصول احتیاطی 

و پیشگیرانه در این زمینه وضع کند. 

یادداشت


